
Lekcia: 2 Sam 12, 1-14                                                                           Kázeň: Ž 51, 12-14

Bratia a sestry,
slová, ktoré sú základom dnešnej kázne, vám určite zneli povedome. Počuli sme

ich včera pred Večerou Pánovou. Sú súčasťou veľmi známeho kajúceho žalmu. Podľa
tradície je to žalm Dávidov a je zasadený do jednej smutnej situácie z Dávidovho života.
Kráľ Dávid zviedol vydatú ženu Batšebu a dal zavraždiť jej manžela. 

V niečom sme si s Dávidom podobní. Aj my, tak ako Dávid, chceme byť verní
Bohu a  žiť  tak,  ako nás  to  učí  Božie  slovo,  ale  aj  my,  tak ako Dávid,  zlyhávame a
hrešíme. 

Dávid v žalme, okrem iného, prosí Boha aj o to, aby mu neodnímal Ducha Svätého.
Duch Svätý je nám dávaný od Pána Boha. Duch Svätý nie je niečo,  čo by patrilo k
základnej  výbave  jednotlivého  človeka.  Duch  Svätý  je  jedna  osoba  zo  svätej  Božej
trojice. Nie je to nejaká časť Boha. Nie je to ani žiadna energia alebo sila. Duch Svätý je
spolu so Synom a Otcom jeden Boh - Boh Otec, Boh Syn a Boh Duch Svätý. Tí traja sú
jedno. Duch Svätý je Boh, ktorý nás vedie a posväcuje. 

Ponúka sa tu otázka. Kto má skutočne Ducha Svätého? Odpoveď je jednoduchá:
„Ten, kto sa trápi nad svojimi hriechmi, nad svojimi vinami, kto začína od brvna vo
vlastnom oku, kto nevie, ako má Bohu zaplatiť za svoje hriechy, komu je úzko a ťažko z
toho, čo spôsobil, premeškal a zavinil.“ Každý, kto vyznáva, že je hriešny, má Ducha
Svätého,  pretože  bez  Ducha  Svätého  niet  pravého  poznania.  Bez  Ducha  Svätého
nepoznáme pravdu ani o nás a ani o Bohu.

Duch Svätý nás uvádza do každej pravdy a vedie nás k tomu, aby nás oslovilo to,
čo počujeme alebo čo si čítame z Biblie. Ako je možné, že niekto si prečíta v Biblii, že je
hriešny alebo o nejakom konkrétnom hriechu, a to slovo sa ho v srdci dotkne a vedie ho
to k ľútosti  a  pokániu?  Ako je  možné,  že niekto iný si  prečíta  to isté  a  to slovo ho
necháva ľahostajným a pasívnym voči svojej vine? Keď niekto porozumie tomu, že je
hriešny, je to dielo Ducha Svätého.

Nie je ľahké priznať si svoju vlastnú vinu. Ako je možné, že niekto cíti vo svojej
biede a ťažkostiach iba hnev a zúfalstvo a niekto iný svoju vlastnú vinu? To je dielo
Ducha Svätého. Dávid bol vo veľmi smutnej situácii. Za svoj hriech bol kruto potrestaný,
zomrel jeho prvorodený syn. Dávid v tejto žalostnej situácii neobviňoval Boha, ani ľudí
okolo seba, ale prosil Boha o odpustenie. Kto sa skutočne trápi nad svojou vinou, v tom
už Duch Svätý začal svoje dobré dielo.
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Ježiš blahoslavil tých, ktorí sú chudobní v Duchu a tiež tých, ktorí sú plačúci a aj
tých, ktorí lačnia po Božej spravodlivosti.  Na inom mieste Ježiš povedal, že neprišiel
volať spravodlivých, ale hriešnikov, neprišiel kvôli zdravým, ale kvôli chorým. Biblia
hovorí o všeobecnosti hriechu. Každý človek je hriešny, ale nie každý človek si to prizná
a snaží sa s tým niečo urobiť. Ježiš prišiel na svet kvôli tým, ktorí si uvedomujú svoju
hriešnosť a túžia po záchrane.

K  pokániu  nás  vedie  Duch  Svätý  a  On  nám  tiež  ukazuje,  kde  máme  hľadať
odpustenie  a  zmierenie.  Duch  Svätý  upriamuje  našu  pozornosť  na  Krista,  pretože  v
Kristovi, v Jeho diele na kríži, nachádzame milosť. Ak spolu s Dávidom prosíme: „Srdce
čisté stvor mi, ó Bože, a obnov vo mne Ducha pevného!“, Boh nám dáva čisté srdcia a
Ducha Svätého od nás neodníma. Boh nás skrze Ducha Svätého vedie k jedinej užitočnej
ľútosti a k jedinému užitočnému smútku, ale nie preto, aby sme zotrvávali v smútku a
ľútosti, ale aby sme mohli vojsť do pravej radosti, ktorú čas nemení a ktorú nám ani smrť
vziať nemôže. Duch Svätý nás vedie k tomu, aby Boží zákon nebol  pre nás ťažkým
bremenom, ktoré neunesieme. Samozrejme, kým žijeme, musíme stále znovu prosiť o
srdce čisté a Ducha pevného, ale  musíme prosiť pokorou a ľútosťou. Duch Boží nás
vedie najprv k pokániu a potom k odpusteniu, ktoré nám dáva Ježiš Kristus.

Spolu s Dávidom máme prosiť Boha aj o Ducha poslušnosti,  aby sme si Božiu
milosť vážili a nebrali ju nadarmo, ale aby sme chceli žiť podľa Božieho slova. Pretože
Boh je  náš zvrchovaný Pán a nedovolí,  aby sa mu niekto vysmieval  alebo bral  Jeho
milosť nadarmo. Kto tak robí, sám si škodí. Pre tých, ktorí z úprimného srdcia ľutujú
svoje hriechy, platí Božie uistenie, že v ňom je odpustenie, radosť a pokoj. Amen. 

Vypočujme si slová vyslania, ako sú napísané v Liste Židom v 10. k.:
„Lebo ak úmyselne hrešíme, keď sme už prijali znalosť pravdy, niet už viac obete za
hriechy...“ 

Milosť nášho Pána Ježiša Krista, láska Božia a účastenstvo Ducha Svätého so všetkými
vami. Amen. 
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